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Doelnummer Inleiding

Vraag Waar is de genoemde 2,5 miljoen euro reserve voor prijsrisico’s op gebaseerd?

Antwoord Het bedrag van 2,5 miljoen euro is een eerste aanname en is voor circa 1,5 miljoen gebaseerd op 
de verwachte hogere directe energiekosten voor de gemeente (over 2022 is dit naar verwachting 
1,325 miljoen, zie berap 2022-2). Dan resteert er 1 miljoen voor overige overschrijdingen op de 
begroting/kredieten vanwege de extreme prijsstijgingen. Bij de 1e en 2e beleidsrapportage van 
2023 rapporteren we over de ontstane nadelen en leggen we voorstel voor om de stelpost toe te 
delen aan de begrotingsprogramma’s waar de nadelen zich voordoen. Zo nodig kan dan ook een 
besluit genomen worden over een eventuele verhoging van de stelpost.

Portefeuillehouder Paul Guldemond
Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen
Beantwoord door Jan van Dijk
Telefoon 038-4982664
Email j.van.dijk@zwolle.nl

CDA beslisnota begroting 2023 - fonds bestaanszekerheid

Gesteld door fractie CDA
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Doelnummer

Vraag Zwolle richt een fonds bestaanszekerheid op van € 1,5 miljoen. Waar is de hoogte van dit bedrag 
op gebaseerd?

Antwoord De hoogte van het fonds is bepaald op basis van een eerste inschatting. De plannen en regelingen 
worden nog uitgewerkt. Pas na uitwerking zal blijken of het bedrag in het fonds voldoende hoog is 
ingeschat. 

Portefeuillehouder  Michiel van Willigen
Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen
Beantwoord door f.kuijpers@zwolle.nl
Telefoon 06-53730307
Email f.kuijpers@zwolle.nl

CDA begr. 1.3.1 professionele ondersteuning
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Doelnummer 1.3.1

Vraag Hoe komen de gezinnen waarbij ingezet op preventieve professionele ondersteuning in beeld? 
Neemt de vraag naar professionele ondersteuning af, toe of is deze stabiel?
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Antwoord De gezinnen waarbij ingezet wordt op preventieve professionele ondersteuning komen in beeld via 
organisaties in het ‘gewone leven’; daar waar jeugdigen zich bevinden. Denk hierbij bijvoorbeeld 
aan Jeugdgezondheidszorg GGD, ondersteuningsteams op scholen of jeugd-/jongerenwerkers. De 
vraag naar preventieve professionele ondersteuning is op sommige vlakken stabiel en neemt op 
sommige vlakken toe. Zo zien we bijvoorbeeld dat mentale weerbaarheid van jongeren onder druk 
staat. We faciliteren daarom in 2023 verdere uitbreiding van THINK op school in het voortgezet 
onderwijs en investeren extra in collectieve preventie GGZ. Een ander voorbeeld is het voorzien in 
de groeiende vraag naar trajecten Voorzorg voor intensieve begeleiding van jonge (aanstaande) 
moeders in risicovolle omstandigheden om hen en hun kinderen een kansrijke start te kunnen 
bieden. 

Portefeuillehouder Michiel van Willigen
Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen
Beantwoord door Charlot Profijt
Telefoon 0621346119
Email c.profijt@zwolle.nl

CDA begr. 1.3.4 opsporing taalachterstand

Gesteld door fractie CDA
Heeft betrekking op Begroting 2023
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Doelnummer 1.3.4 Beroepsonderwijs

Vraag Op welke manier worden inwoners met een taalachterstand opgespoord?

Antwoord We zetten als gemeente in op het bereiken van inwoners met een taalachterstand die Nederlands 
als moedertaal hebben (NT1). Deze doelgroep is namelijk moeilijk in beeld te brengen. Om deze 
groep te bereiken zetten we in Zwolle in op de volgende activiteiten:  

• In samenwerking met Tiem en het Taalpunt organiseert de gemeente Zwolle 
een Taalmeterdag (pilot). De taalmeter is een online screeningsinstrument dat een 
indicatie geeft of iemand laaggeletterd is. Op deze manier brengen we inwoners in beeld. 
Naast de online screening is er een kort gesprek met de deelnemer. Voor de pilot worden 
inwoners (NT1) uitgenodigd die een uitkering vanuit de Participatiewet ontvangen en 
maximaal een mbo-3 opleiding hebben. Na evaluatie van de pilot willen we verder 
onderzoeken of we de Taalmeter kunnen inzetten om andere inwoners met 
taalachterstand te bereiken. 

• Bij de overstap van voortgezet onderwijs naar het mbo wordt gekeken naar de 
ondersteuning die de jongere nodig heeft. Daar wordt ook in het bijzonder gekeken naar 
taalachterstand. Binnen het onderwijs, met name het mbo entree onderwijs, ontvangen 
jongeren dan extra taallessen als zij een achterstand hebben. 

 
Daarnaast zetten we met het toekomstige beleidsplan basisvaardigheden (verwachting Q1 2023) 
in op een integrale aanpak met andere beleidsterreinen om inwoners die versterking op 
basisvaardigheden nodig hebben, integraal te versterken. Ook investeren we in passende 
communicatie voor deze doelgroep, zodat we inwoners met een taalachterstand ook echt 
bereiken.

Portefeuillehouder Paul Guldemond
Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen
Beantwoord door Christine ter Keurs / Carin Roelands

Telefoon
Email C.Keurs@zwolle.nl

CDA begr. 4.1.3 individuele toeslagen

mailto:C.Keurs@zwolle.nl


Najaarsmoment 2022 - Technische vragen 3 van 7

Gesteld door fractie CDA
Heeft betrekking op Begroting 2023

Webpagina nummer 44
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Vraag Doel 4.1.3. gaat o.a. over de individuele inkomens- en studietoeslag. Het begrote bedrag is hoger 
dan in 2022 begroot. Wat is de reden van deze stijging? Zijn de toeslagen verhoogd of is de 
doelgroep groter geworden (zo ja, wat is de oorzaak daarvan)?

Antwoord Er is alleen de indexatie van 3% toegepast op het budget. Net zoals bij bijna alle andere budgetten 
is het budget 2023 3% hoger dan in 2022. Dat is de enige wijziging ten opzicht van het jaar 2022.

Portefeuillehouder Michiel van Willigen
Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen
Beantwoord door Eva Molendijk
Telefoon
Email e.molendijk@zwolle.nl

CDA begr. 4.3.1 schuldenpreventie
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Doelnummer 4.3.1. Schuldenpreventie

Vraag Vroegsignalering werkt het beste als er voldoende instanties zijn die het melden bij de gemeente 
als een inwoner van Zwolle een betalingsachterstand heeft. Met welke instellingen werkt de 
gemeente Zwolle samen? Bij welke achterstand ontvangt de gemeente een signaal?

Antwoord Momenteel leveren 30 instanties meldingen aan, Het gaat om het melden van de achterstanden, 
ongeacht het bedrag. Overigens neemt het aantal deelnemende melders maandelijks toe. De 
deelnemende partijen zijn (in willekeurige volgorde)

De drie woningcorporaties in Zwolle
Vitens
Bouwinvest
Budget Energie & Eneco
Energieleverancier Engie 
Essent & Vattenfall & ENGIE B.V.
Greenchoice
Hoekstra Vastgoedbeheer
Innova Energie
MVGM Wonen
Servicehouse BV Van der Linde Vastgoedmanagement
Zorgverzekeraar ASR
VGZ & CZ & ENO & Menzis
Zilveren Kruis
Zorg en Zekerheid
D&S Vastgoed 
Allround Hollands Energie
Buiten Vastgoed
SWG incasso Advocaten
Woonhave NV
Vandebron Energie
Noorlander en Van Veen MOG bv

Portefeuillehouder Michiel van Willigen
Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen
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Beantwoord door Huub Lubbers
Telefoon
Email

CDA begr. 5.3.1 culturele basisinfrastructuur
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Doelnummer 5.3.1. Culturele basisinfrastuctuur

Vraag Waar is de genoemde expositieruimte van 2.000m2 op gebaseerd?

Antwoord De behoefte is gebaseerd op een onderzoek van bureau HEVO, dat in 2020 is uitgevoerd naar de 
ruimtebehoefte aan ateliers en expositieruimte. Dit onderzoek is in de eerste helft van 2022 aan de 
raad gestuurd, als bijlage bij het Actieplan Ateliers. 

Portefeuillehouder  Monique Schuttenbeld
Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen
Beantwoord door Wim Heersink
Telefoon 06 27008795
Email w.heersink@zwolle.nl

CDA beslisnota Berap 2022-2 - tarieven op restafval

Gesteld door fractie CDA
Heeft betrekking op beslisnota Berap 2022-2

Pagina nummer 3

Doelnummer

Vraag Hoe staan de hogere opbrengsten door de gestegen prijzen van terug geleverde grondstoffen in 
verhouding tot de gestegen tarieven op restafval die Zwolle invoert vanaf 01/23?

Antwoord Zoals opgenomen in Berap 2022-2 zijn de opbrengsten van OPK, PMD en glas gestegen. Deze 
stijging hebben we meegenomen in de Begroting 2023, waarbij (op advies van ROVA) rekening is 
gehouden met de verwachte prijsontwikkeling. De markt op deze grondstoffen schommelt sterk 
(de OPK opbrengst is momenteel weer fors lager wegens stijgende energiekosten). 
Per saldo is de te verwachten stijging van de opbrengsten meegenomen in de bepaling van de 
tarieven van de afvalstoffenheffing 2023.  

Portefeuillehouder Paul Guldemond
Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen
Beantwoord door Patrick de Boer/Astrid van Voorst
Telefoon 06-22385125
Email a.van.voorst@zwolle.nl

CDA beslisnota Tarievennota 2023 - niet verhogen toeristenbelasting

Gesteld door fractie CDA
Heeft betrekking op  beslisnota Tarievennota 2023
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Vraag Waarom wordt de toeristenbelasting niet verhoogd per 01-23 zoals afgesproken in het 
coalitieakkoord?
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Antwoord Gemeente Zwolle werkt nauw samen met Koninklijke Horeca Nederland, afdeling Zwolle (KHN). 
Deze samenwerking is gebaseerd op de basishouding “om samen het beste voor de stad te 
willen”. KHN staat niet afwijzend tegenover verhoging van de tarieven, maar hecht wel belang aan 
timing en behoud van de goede relatie met de gemeente. Feitelijk is de horecasector de financiële 
gevolgen van de coronacrisis nog lang niet te boven. Daar komt nu een zware winter overheen 
met hoge energielasten en economisch zwaar weer. Het is geen goede timing om de tarieven nu 
te verhogen.

Portefeuillehouder Paul Guldemond
Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen
Beantwoord door Marjan Willems
Telefoon  0610245433

Email m.willems@zwolle.nl

CDA beslisnota Tarievennota 2023 - verhogen precariobelasting met inflatiecorrectie
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Vraag 1. Waarom wordt de precariobelasting voor terrassen niet met de inflatiecorrectie verhoogd? 
2. In welke zin staat het niet verhogen van precariobelasting voor terrassen in verhouding 

tot andere financiële voordelen voor andere sectoren die ook last hebben gehad van 
corona?

3. Wanneer staat het overleg gepland tussen gemeente en sector over het verhogen van de 
tarieven van de precariobelasting?

Antwoord Ad 1. Gemeente Zwolle werkt nauw samen met Koninklijke Horeca Nederland, afdeling Zwolle 
(KHN). Deze samenwerking is gebaseerd op de basishouding “om samen het beste voor de stad 
te willen”. KHN staat niet afwijzend tegenover verhoging van de tarieven, maar hecht wel belang 
aan timing en behoud van de goede relatie met de gemeente. Feitelijk is de horecasector de 
financiële gevolgen van de coronacrisis nog lang niet te boven. Daar komt nu een zware winter 
overheen met hoge energielasten en economisch zwaar weer. Het is geen goede timing om de 
tarieven nu te verhogen. De inflatiecorrectie is achterweg gelaten om de weg voor het gesprek 
richting verhoging van tarieven vrij te houden.

Ad 2. De horecasector is een van de sectoren die relatief zwaar is getroffen door corona. Voor 
verschillende sectoren wordt gekeken naar maatwerk hoe de gemeente al dan niet kan 
ondersteunen in deze
zware omstandigheden. Voor de horecasector liggen maatregelen rond terrassen en 
toeristenbelasting in de invloedsfeer.

Ad 3. De gesprekken zullen in het voorjaar van 2023 worden opgepakt, 
wanneer ondernemers weer lucht krijgen door de start van het terrassen 
seizoen.

Portefeuillehouder Paul Guldemond
Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen
Beantwoord door Marjan Willems
Telefoon 0610245433

Email m.willems@zwolle.nl

CDA informatienota Bestaanszekerheid Zwolle - Coördinatie Team Ondernemen

Gesteld door fractie CDA

mailto:m.willems@zwolle.nl
mailto:m.willems@zwolle.nl
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Vraag Onder welke voorwaarden komt het “Coordinatie Team Ondernemen”, zoals die ook in de corona 
tijd actief was, weer terug gezien de grote energiecrisis die nu gaande is voor ondernemers?

Antwoord Momenteel worden de ondersteuningsmaatregelen vanuit het Rijk en Provincie Overijssel 
verzameld. Daarnaast vinden er gesprekken plaats met ondernemers en partners om duidelijk te 
krijgen wat er speelt bij ondernemers. We wijzen ondernemers door naar het Team ondernemers 
en Geldzaken, Regionaal Bureau Zelfstandigen en naar de website van de gemeente waarop 
informatie m.b.t. de energietoeslag en warm thuis staat. Het aantal aanmeldingen van 
ondernemers die aangeven door energiearmoede in problemen te komen, is momenteel nog 
beperkt. 

Zodra er geconstateerd wordt dat het aantal ondernemers met een hulpvraag met betrekking tot 
energiearmoede groeit, zal het Coördinatie Team Ondernemers weer bijeen komen.

Portefeuillehouder Michiel van Willigen
Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen
Beantwoord door Karin van Vilsteren
Telefoon
Email

CDA informatienota Bestaanszekerheid Zwolle - aanbod ontbijt of lunch op scholen
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Vraag Op dit moment kunnen vijf scholen in Zwolle door hun samenwerking met Jeugdeducatiefonds 
gebruik gaan maken van het aanbod van ontbijt of lunch van Stichting Jeugdeducatiefonds. 
 Naar aanleiding heeft het CDA de volgende vragen:

• Hoe is deze regeling bij de scholen onder de aandacht gebracht?
• Zijn er meer scholen in Zwolle die gebruik zouden willen maken van deze regeling?

Hoe is de verhouding PO en VO tussen deze 5 scholen?

Antwoord Stichting Jeugdeducatiefonds richt zich op het Zwolse primaire onderwijs en speciale basisscholen 
met een hoog percentage kinderen die opgroeien in achterstandsituaties. De stichting richt zich 
dus niet op het Voortgezet Onderwijs. 

Scholen melden zich aan bij de Stichting. Na een intakeprocedure wordt bepaald of zij in 
aanmerking komen voor de cofinanciering en samenwerking met de Stichting. Sinds onze 
samenwerking is gestart met Jeugdeducatiefonds, is via ons netwerk veel gecommuniceerd met 
de scholen. Recent is nogmaals via ons netwerk onder de aandacht gebracht dat er nog ruimte is 
voor meer scholen om een samenwerking aan te gaan met Jeugdeducatiefonds. Een aantal 
scholen hebben aangegeven geïnteresseerd hier in te zijn. Zij hebben zich al aangemeld of 
kunnen zich aanmelden bij Jeugdeducatiefonds. 

Portefeuillehouder Michiel van Willigen
Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen
Beantwoord door Eva Molendijk
Telefoon
Email e.molendijk@zwolle.nl

CDA informatienota Armoede en Schulden Monitor 2022 - gebruik bijzondere bijstand gestegen
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Vraag Het aantal mensen dat gebruik maakt van de bijzondere bijstand is gestegen sinds 2020 en 2022. 
Wat is de oorzaak van deze stijging?

Antwoord In 2021 maakten 2.542 huishoudens minimaal 1 keer gebruik van de bijzondere bijstand. Dit is een 
stijging van 5% ten opzichte van 2020, en van ruim 9% ten opzichte van 2019. Ook in de jaren 
daarvoor was er sprake van een stijging. De oorzaak van deze stijging heeft verschillende 
redenen. Wij zien over de hele linie een lichte stijging voor de verschillende soorten kosten 
waarvoor bijzondere bijstand kan worden aangevraagd.  Bijvoorbeeld de aanvragen voor de 
studietoeslag zijn toegenomen en een lichte stijging van bijzondere bijstand medische kosten.

Portefeuillehouder Michiel van Willigen
Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen
Beantwoord door Eva Molendijk
Telefoon
Email e.molendijk@zwolle.nl


